



ינוצא \*\*

7107

\*\*

\*\*

\*\*

Handwritten signature: *ע' אשור*

חוזם: 10,37413  
אל: דומא/690, וושינגטון/1567, דהממש/1650  
מ: המשרד, תא: 311093, דח: 1438, דח: מ, סג: 10  
תח: @ס: איך 99  
נד: @

774357  
7107/מיד

אל: השגריר, דומא

דע: סגן שה"ח, המנכ"ל, ממנכ"ל, מנהל לשכת השד  
היועץ המשפטי, רגנות/וושינגטון

מאת: יועץ שה"ח לעניינים בינודתיים

הנדון: ישראל - ואתיקן : יחסים

ב-29.10.10 לאחר מו"מ ארוך שנמשך כשנה, הגענו להסכמה בפגישה עם הנציג האפוסטולי מונטזמולו על הנוסח של הסעיף בהסכם המתיחס לנידמול היחסים, ולסיים את ניסוחם של הסעיפים שנותרו תלויים ועומדים בהסכם היסוד. ואכן, היום חתמנו מונטזמולו ואני על ההסכם בראשי תיבות.

עפ"י המוסכם, מייד עם החתימה המלאה על ההסכם נחליף נציגים מיוחדים וזאת כהכנה לכינון יחסים דיפלומטיים מלאים. לאחר אשרור ההסכם ומיד עם תחילת יישומו, נכונו את היחסים בדרג של שגרירויות.

במסגך נפרד קבענו כי הפירוש המוסכם ל-תחילת הלישום של ההסכם, יהיה הקמת אחת מועדות המשנה עפ"י ההסכם, ובכל מקרה לא יאוחר מ-4 חדשים מאז כניסתו לתוקף.

מעשית, לפיכך, הסכמנו כבר עתה על לויז קשיח לתחילת כינון היחסים הדיפלומטיים שהיו בכל מקרה לא יאוחר מ-4 חדשים מכניסת ההסכם לתקפו, בעוד שמיד עם החתימה - נוכל כבר להחליף נציגים בדרג (אישי) של שגרירים.

במהלך הפגישה אמר מונטזמולו כי הם החליטו סופית לאשר את טיוטת ההסכם ולהסכים לכינון יחסים דיפלומטיים, והוא הוסמך להודיע לי על החלטתם. יחד עם כן, הם זקוקים למעט זמן כדי להכשיר את 'דעת הקהל' שלהם לצעד כה מהפכני מבחינתם, ולכן הוא חושב שיעבור זמן מסויים עד שיוכלו לחתום על ההסכם. לכך הגבתי כי בשל אילוצים שונים של הדרג המדיני שלנו, אנו לא נהיה מוכנים לחכות לחתימה לזמן בלתי מוגבל. הצעתנו, לפיכך, עומדת בתקפה

## משור החוץ-מחלקת הקשר

רק עד תום השנה הנוכחית. אם הם יתמהמהו בחתימה לאחר מועד זה, יתכן ונאלץ לפתוח מחדש כמה מהסעיפים בהסכם, ולנהל לגביהם מחדש מו"מ. אנו מציעים לפיכך לקבוע כבר עתה מועד לחתימה עוד לפני תום השנה. מונטזמולו הגיב כי אין לו סמכות להסכים לכך, אך יעביר את דברי הממונים עליו. הוא יוצא כבר בשבוע זה לירדן, והם יתחילו מיד במסע הסברה אינטנסיבי כדי להסביר את עמדותיהם, לגייס תמיכה ולשכך התנגדויות פוטנציאליות מחוגים שונים בתוך הכנסיה, ובמיוחד מצד הגורמים הערביים. במקביל הם יצטרכו לכנס מועצת קרדינלים מיעצת ליחסי חוץ כדי לדווח להם על ההסכם. (ולא חוזר לא לקבל את אישורה). היות והחדשים הקרובים הם חדשי חגים, הם נכנסים ללחץ זמן מסוים, אך בכל מקרה הוא מעדיף כי הם יוכלו לחתום לא יאוחר מחדש ינואר. הגבתי כי מבחינתנו ההנחיות שבידי אינן מאפשרות לי להסכים לכך. האילוצים הפוליטיים המקומיים הם כאלה שמחייבים אותנו להשתדל לחתום על ההסכם מיד ככל האפשר, ולכן אינני יכול לאשר לו כי נהיה מוכנים להסכים לדחות לינואר, בלא שנאלץ לפתוח מחדש סעיפים בהסכם.

בשלב זה, אתם מתבקשים לשמור על המידע כחסוי. בקרוב נחליט על מדיניות הפרסום מטעמנו, ותקבלו הנחיות בהתאם.

מרגלית

31 באוקטובר 1993

מב

תפ: שהח(3), סשהח(1), דהמ(0), מנכל(1), ממנכל(1), מצב(0), תכנון(1), יועמש(1), משפט(1), כנסיות(2)